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Надъ родниятъ ни край 
се бт*ше разтлала тънката 
мъгла на една тревога, чий
то обяснение лежеше въ 
неосведоменостьта на бол
шинството отъ нашити бра
тя по въпроса за уреждане 
на поземления режимъ въ 
южна Добрудкш. 

^ Дойде, обаче, хубавата 
речь на нашия председатель 
г. Янгелъ Стояновъ, наро-

k денъ представитель и отго-
Щвора на министра на земе
делието г. Дим. Кушевъ, 
(които като тъй дълго бле
нувания Презъ зимни-* Ъ дни 
прол%тенъ лжчъ, разсеяха 
въ откритата и втзрваща въ 
доброто добруджанска ду
ша тънкния мракъ на неу
довлетворено очакване и 
неизясненость. 

Най-важния добруджанс
ки пробпемъ беше повдиг-
натъ и получи ясенъ, откро-
венъ и задовольтеленъ от-
говоръ: въпроса за позем
лената собственость въ юж. 
Добруджа не само не а за-
бравенъ отъ правителство

то, но по настоящемъ той е 
предметъ на ст. рвтелно и 
основно проучване, резул
татите отъ което ще лег-
натъ въ основата на новото 
законодателство, с ъ 
което ще се окончателно 
уреди тази материя. 

Г-нъ министъръ Кушевъ 
говори съ убеждение и пи-
шущия тези редове, ко*:то 
присжтствувате въ Н. Съ
брание, когато се повдигна 
този животрепгущъ ?а насъ 
въпросъ, мога решително 
ца уверя всички братя, че 
требва да очакватъ отъ се
гашното правителство едно 
справедливо разрешение, 
което веднажъ за винаги 
ще премахне една страшна 
неправда, смж(>тно г 1етила 
години наредъ доблестния 
български селянинъ отъ 
безкрайната ширъ на Злат
ка Добруджа. 

Правдата на добруджан
ци е българска правда и 
нея никой не моме да не ни 
я даде! 

Л. П. СТАНЧЕВЪ 

жвстъ на трима народни предстовнтелн 
Всички измъници на българския родъ да 

бждатъ примерно наказани 
София 6. (По телефо

на) Днесъ столицата е 
подъ знака на единъ 
високо - благороденъ 
жестъ, който обединява 
сърдцата на всички съз
нателни българи. 

Младитв народни 
прдставители г. г. Лазаръ 
ПопОвъ, Изанъ Батем-
% ергски, Божко Кова-
чевски и др. депозира
ха питане до г. минис
търъ - председателя, съ 
*оето искагъ да се от-
|еме българското по-ч 

данство на досегашния 
български пълномо
щенъ министъръ въ 
Лондонъ, Момчиловъ, 
който дръзна въ най-
върховния моментъ за 
Родината му да заеме 
едно съвсемъ пакостно 
поведение. 

представители настоявотъ да бждатъ конфискувани имотит* на бившия пълномощенъ министъръ. 
СВАЛЕНИ А Н Г Л И Й С К И С А М О Л Е Т И 
отъ геоманскит& въздУшни сияй през време 
на британските въздушни нападения надъ 

северна Франция 
Б̂ерлинъ 6. Върховното ко

мандуване на германските въо
ръжени сили съобщава: 

Германскитъ войски, ко
ито навлизатъ въ Бълга
рия сж стигнали вече до 
°предъленигБ имъ цели, 
въпръки дъжделивото вре
ме и разкалянитъ пжтища. 

Една подводница пото-
и единъ 4 хил. т. това-

Ренъ кррабъ; така там 
водница е потопила 

27 хил. тона непри-
Цлски кораби. Въ Cpt-
е̂мно море гермаиски-

Щ. бойни самолети и щу-
|и> придружени отъизтръ-
'""ели бомбардираха отно

во военни обекти на о въ 
Малта. Бомбигв успъха 
да улучатъ тежко ханга
ри, летища и да унищо-
жатъ неприятелски само
лети на земята- При бор
бата срещу неприятелски 
самолети сж свалени и 
унищожени 3.3 британски 
апарати. Въ източна Яфри-
ка бъ нападнато и бом
бардирано едно летище. 

Презъ време на извър
шеното нападение отъ 
британски самолети въ 
северна Франция сж би
ли свалени отъ 16-ГБХЪ 
неприятелски бомбардиро
вачи, които извършиха 

Г-нъ АНТ 

ТАРИФА НА ВЕОТНИКА: 280"лв. 150 „ 80 . 
АБОНАМЕНТЪ'( 1 година } 6 месеци за България ( 3 месеци 
Г̂одишенъ абонаментъ за чужбина . 560 
ОБЯВИ : официални по 2.50 лв. на кв. см. 
търговски — по споразумение, годежни и в-Ьн-
чални по 60 лв. на публикация, въ хрониката 
по 10 лв.' за гармонденъ~редъ. На"*абонати спе

циални условия"""*-

! Л Ъ С Т О Я Н Ъ В Ъ иска 

дв б н д й ъ н а з н а ч е н и д о б р у д ж а н ц и н о с л и й Ж н 
а н к е н к и 

о г 
ю д п о м а г а н н п р е з ъ ^ 

о т ъ б ъ л г а р с к а т а д ъ р ж а в а 
анулиране на насилствените продажби презъ румънския оежимъ 
РАЗРЕШЕНИЕ НА АДМИНИСТРАТИВНОТО ЯВЛЕНИЕ НА ДОБРУДЖА. 

ИЗБИРАНЕ НА НАРОДНИ ПРЕДСТАВИТЕЛИ и общински съветници 
София 6. (По телефона) на румънското влади-

Въ връзка съ законопро- чество оратора настоя 
екта за приемаме на слу
жба въ държавНитъ, об-
щинскитъ и обществени
те учреждения на бълга-
ритъ отъ северна и южна 
Добруджа народниятъ 
представитель г. Янгелъ 
Стояновъ, предсбдатель на 
добруджанската Организа
ция, взе думата, засягайки 
между другото и следни-
тъ въпроси. Като изказа 
благодарностьта си къмъ 
министра на фйнансиитъ 
г. Божиловъ за внимани
ето му и грижитъмукъмъ 
добруджанската интели -
генция, проявено въ наз
начението на служби на 
добруджанци дори преди 
влизането въ силе на то
зи законопроектъ, наето i 
да бждатъ зачетени про-
служенитъ години на на-
шитъ съотечественици, 
които сж служили въ ру
мънски държавни учреж
дения. 

По отношение на при-
нудителнитъ продажби, 
извършени презъ време 

н. в. 
фелдмаршалъ Листъ 

София 6. (По телефона) 
Н. В. Царьтъ прие днесъ 
въ 12 часа генералъ фел
дмаршалъ Листъ, който 
му бъ представенъ отъ 
германския пълномощенъ 
министъръ въ София г. 
фонъ Ри>тхофенъ. 

Фелдмаршала б в ш е 
приетъ и отъ г-да минис
търъ председателя и ми
нистра на Външнитъ ра
боти. 

Нови у ч т е т въ 

София 6.—М-ръ председа
теля и м-ра на просвъщение-
то, г. проф. Богданъ Филовъ 
е подписалъ заповтздь, съ 
която се назначаватъ въ До
бруджа около 40 първона: 

и Четирма прогимна-
учители, всички въ чални 

зиални 
селата. 

нападението, три против
никови апарати, отъ кои
то единъ е билъ унищо-
женъ отъ противосамо-
летната защита. 

да бждагъ анулирани 
чрезъ специаленъ за
конъ, понеже съ тъзи 
продажби сж биле още
тени прекомерно бъл-
гаритъ отъ Добруджа, 
принудени да отчужда 
ватъ И М О Т И Г Б си на без
ценица. Често тъзи про
дажби сж биле извърш
вани отъ румънскигЬ 
бирнчески власти за съ
биране на неимовърно 
тежкитъ данъци. 

Унищожаването на тия продажби трЪбва да стане, за да се защитятъ зашит* интереси на добруджанското население и да се възстанови една социална пгавда. 
Г нъ Стояновъ поиска отъ 

министра на финансиигв да уч
реди бърза анкета на дЪлатп 
на банката, която е била съз
дадена отъ българската държа
ва презъ време на румънското 
владичество съ капиталъ отъ 

разходване управата на банката 
тиЪбва да даде смътна, за да 
се види, че има правда н редъ 
въ страната. 

На края оратора повдигна 
въпроса за административното 
дЪлоние на южна Добруджа, 
което е желано отъ добруджан
ци да стане часъ по скоро, из
казвайки недоумението си пора
ди протакането на този въпросъ. 

Последниятъ повдигнатъ 
въпросъ отъ г. А. Сто-
яновъ се отнасяше 
до избирането на на
родно представител
ство въ южна Доб
руджа, настоявайки 
този изборъ да се 
насрочи часъ по-скоро. 

„Ето вече петь месеца На
родното събрание урежда ежд-
бинитъ на Добруджа зъ зсич-
кигЬ проявления на нейния 
животъ, обаче, въ Народното 
събрание н-вмаме представи
тели на добруджанския на
родъ," завърши председателя 
на добруджанци, като поиска 
да бждатъ насрочени 
и избори за общински 
съветница въ т о з и 

сто милиона леи, за чийто из- к Р а и -

М и с и я т а н а И д ъ н ъ п р о п а д н а л а 
Тревогата въ Лондонъ отъ предвижването 

къмъ истокъ на германскитъ войски 
кия изтокъ. Днесъ гер
манскитъ войски мина-
ватъ презъ България, 
какво щеп редприематъ 
тъ утре — ето важния 
въпросъ, който занима
ва сега всички сериозни 
англичани, защото въ 
Лондонъ се вече откри
то твърди, че това при
движване къмъ изтока 
не обещава нищо доб
ро за британската импе
рия. Очевидно е, че ан
глийския ударъ на Бал-
канитъ е отбитъ. По вси
чко личи, че думиттз на 
Хитлеръ ще се сбжд-
натъ: англичаните ще 
бждатъ бити навсЪкж» 
де, к ж д е т о бждатъ 
открити - за сега rfe 
сж въ Африка и вЪро-
ятно къмъ тамъ се от
пра в я тъ германскигЬ 
войски. 
Ч е т е т е 

в . „ П о Д Е М Ъ " 

Берлинъ 6. (Велтпресе) 
Берлинскитъ политичес
ки сръди обръщатъ го-
лъмо внимание на съоб
щенията за приключва
нето на мисията на 
Идьн . Всички тукъ 
смътатъ, че опитътъ на 
английския министъръ 
на външнитъ работи, 
който понастоящемъ се 
намира вече въ Кайро, 
е завършила съ пъленъ 
неуспъхъ. 

Германскиятъ печатъ 
твърди, че при това по
ложение вече става бе
зинтересно какво ще 
предприеме британския 
министъръ. 

Английското общест
вено мнение, та дори и 
официалната -генция 
Ройтеръ идатъ да пот-
върдятъ, че събитият а 
се развиватъ точно об 
ратно на очакванигв ре
зултати отъ посещени
ята на Идънъ въ Близ-



ЬРОИ 
СТР.2 

Г Л А С Ъ Т Ъ Н А Д О Б Р У Д Ж А 
Речьта на председателя . на добруджанци, г. Ангелъ fояновъ 

Предаваме и въ настоя
щия брой на в-къ „Добруд
жански гласъ" речьта на 
народния представитель, г. 
Ангелъ Стояновъ, председа-
тель на добруджанската 
организация, тъй като тя 

.е синтеза на най-важните 
искания на добруджанско
то население и е изрази-
тель на нашите истински 
чувства. 

Целокупниятъ добруд
жански народъ отправя 
къмъ своя водачъ най-искре-
ни и топли думи на сър
дечна благодарность, уве
рявайки го въ своята 
привързаность и предан-
ность. 

Само сплотени около пър
вите си хора, ние ще мо
жемъ да прокараме наши
те справедливи искания, 
които сж въ пълна хармо
ния и съ върховните инте
реси на българската дър
жава. 

АНГЕЛЪ СТОЯНОВЪ:, (Отъ 
трибуната) Г-да народни пред
ставители! Отъ двете решения, 
които правителството ни под
нася за одобрение, проличаватъ 
похвалните грижи на министер
ството на земеделието и дър
жавните имоти да туривъ редь 
известни въпроси, засътащи ор
ганизацията на Добруджа. Азъ 
намирамъ,че въ решението, кое
то ни се поднася за одобрение, 
има една малка непълнота и 
моля г. министра на земеделие
то и държавните имоти да се 
съгласи, щото въ текста на ре
шението, кждето е казано: „За 
всеки декаръ засята земя пре
селниците да върнатъ на дър
жавата употребеното за посЬвъ 
семе", да се определи, да се 
означи или количеството ватуй 
семе, което требва да се вър
не, или кой ще требва да о-
предели това количество семе, 
което преселниците требва да 
върнатъ на българската дър
жава. 

Но, г-да народни представи
тели, по поводъ на това реше
ние, азъ искамъ да повдигна 
единъ другъ въпросъ, който за
нимава добруджанци, и местни
те жители и преселниците, и 
кОйто въпросъ смущава духо
вете и внася едно страшно без-
спокойствие въ Добруджа. То
ва е въпросъгъ за едната тре
та земя, — надъ 2 милиона де
кари земя, отнета отъ добруд
жанското насе;ение съ единъ 
закогъ при проверка на собст-
веностьта, която земя е обяве
на за държавна и съ която до
бруджанци, ето вече петия ме-
сецъ, откогато е освободена 
Добруджа, не могатъ да pai-
полагатъ. Има втора категория 
ощетени — това сж български
те поданици, на които румън
ската държава конфискува це-
лата земя, целиятъ имотъ и се
га гЬзи наши български подан-
ници, когато отидатъ въ До
бруджа Нс' своята земя, мъст-
ните български власти имъ каз
ватъ: „Не може, това не е ва
ша земя, тя е държавна земя". 

Г-да народни представители! 
Плъзнали сж надлъжъ и на-
ширъ по Добруджа хора съ 
противодържавни идеи, които 
внасятъ смутъ и безпокойство, 
като съобщаватъ на добруд
жанското население: „Българс
ката държава нема да ви вър
не едната трета земя ще я 
обяви з 1 държавна. На бъл
гарските поданици, на които 
целиятъ имотъ бе конфиску-
вшъ, имъ се казва: Българска
та държтва и на васъ нъма да 
върне земя". А на нещастните • 
преселници отъ Добруджа имъ 
казва: „Българската държава 
нема да ви оземли" — ето вече 
петиятъ месецъ на васъ ви се 
дава земя подъ условна собст

веность". А на едрите земсдЬл 
ци, колкото ги има тамъ, тезч 
противодържавни елементи съ
общаватъ. „Държавата ще ви 
отнеме земята, нема да ви вър
не не само едната трета, но и 
тази, която има, защото ще 
въведе аграренъ режимъ само 
за Добруджа. 

Г-да народни представители! 
Азъ сметамъ, че свободата на 
Добруджа ве бива да узако
нява беззаконията на румънс
ката държава. Българската 
общественость, добруджанската 
емиграция и добруджанското 
население, тамъ когато беше 
въ продължение на четвъртъ 
векь води борба противъ тоя 
чудовищенъ законъ, нареченъ 
така отъ всички просветени 
умове въ Европа, съ който се 
ограби добруджанското насе
ление и сега азъ зная, че тоя 
въпросъ се проучва отъ бъл
гарската държава, ще се върне ' 
едната трета земя, но най-после 
требва да се направи една дек
ларация и да се внесе успокое
ние въ добруджанското насе
ление. Азъ моля г-нъ м-рътъ 
на земеделието, по поводъ на 
това, да направи една декла
рация, да се чуе въ цела Доб
руджа, че българското прави
телство ще върне едната трета 
земя ни всички (ния, които сж 
ощетени, които сж ограбени 
отъ румънската държава. Тя 
ще върне даже и на тия, които 
иматъ много земя, ако разбира 
се фондовата земя, съ която 
държавата разполага, е доста
тъчна да се оземлятъ преди 
всичко преселниците, да се 
върне едната трета, и да се 
оземлятъ малоимотните и без
имотните. Ако тя, държа шата 
земя бжде не достатъчна, г-нъ 
министре, азъ сметамъ, че бъл
гарската държава ще ги обезще
ти, но ще требва беззаконието на 
румънската държава да се зали
чи отъ историята на свободна 
Добруджа. 

Поел.: има друго, г-да народ
ни представители. 

ИВАНЪ ПЕТРОВЪ: Г-нъ 
Стояновъ позволете една дума. 
Такава декларация правител
ството не може и да направи. 
То е въпросъ на законодател
ство. Какво ще бжде утре, какъ 
ще се постжпи съ аграрния 
въпросъ въ България, то е въ
просъ, който ще се обежди за 
напред ъ. 

АНГЕЛЪ СТОЯНОВЪ: По
зволете да Ви отговоря. Това 
което Вие, г-нъ Петровъ, каз
вате е прерогатива на г-нъ ми
нистра, а не на Васъ, и азъ 
Ви моля да не влизате въ ро
лята на министъръ и да прави
те декларация. 

ИВАНЪ ПЕТРОВЪ: Това ера 

бота на законодателното тело. 
АНГЕЛЪ П ОЯНОВЪ: '.Едно 

правгтелств̂ може да направи 
декларация, сакво възнамерява 
да внесе въ Народното събра
ние, а Нароното събрание е 
компетентнокакво ще реши по-
нататъкъ. i 

ЛАЗДВЪЛОПОВЪ: Той знае 
защо казва "Ьва. 

АНГЕЛЪ СТОЯНОВЪ: Тръ
гнали сж, г-д народни предста
вители, по цзла Добруджа хо
ра, които ифтъ да спекули-
ратъ и да кгауватъ имотите 
на турското иселение. Има е-
дна спогодба, сключена между 
румънскгта държава и турска
та държава шезъ 1936 г. По 
силата на та5 спогодба, въ е-
динъ опредЬжнъ срокъ, който 
изтича въ края на тази година, 
турското дофуджанско населе
ние требва да се изсели, а имо
тите му трзбва да станатъ 
държавни, респективно на ру
мънската дтржава. Съ Крайов-
ската споюдба, българската 
държава влиза въ правата на 
румънската, ерго, имотите на 
изселващите се турци, никой 
не може да купува, никой съ 
техъ не може да търгува—те 
ставатъ веднага държавна 
собственость. Това требва да 
го знаятъ всички ония търгаши, 
които сж плъзнали, за да ку-
пуватъ земи. И азъ моля г-нъ 
министрътъ на земеделието — 
поне тая декларация г-нъ И-
ванъПетровъ ше позволи на 
г-нъ министра да я направи — 
да заяви, че имотите на изсел
ващите се турци ставатъ дър
жавна собственость, за да се 
предпази и едната и другата 
страна отъ сделки неправомер
ни, които ще нанесатъ щета. 

Г-нъ министре! Има следните 
случай. Собственикъ на имо
ти въ Добруджа, който даже 
притежава и крепостни актове, 
защото не билъ презъ режима 
тамъ, изпъденъ отъ Ромънска-
та държава, отива сега въ До
бруджа и иска да се настани 
въ своята 4кж ща,- иска да рабо
ти своята земя. Не му ли да-
ватъ .— земята му е държав
на. Азъ зная, г-нъ министре, че 
това требва да се реши по прин-
ципъ за всички. Азъ моля най-
вече, за да се внесе въ тия 
еждбоносни и смутни времена 
спокойствие въ Добруджа, да 
направите тази декларация, че 
правителството проучва въпро
са и въ скоро време ще внесе 
законъ, съ които всички още
тени въ своята собственость 
ще бждатъ възтановени въ тех
ните права и ще получатъ, ако 
има достатъчно фондова земя, 
това което имъ се полага. (Рж-
коплескания) 

П У Ш Е Т Е j 
ТЬ C7K Н А Й - П Р И Я Т Н и т ь 

И АРОМАТИЧНИ ПАПИРОСИ 
П р и г о т в е н и о т ъ о т л е ж а л и т ю т ю н и и 

п о с т о я н н и е д н а к в и х а р м а н и , 205—3—3 

гдтшлпшишппшлш̂  
Б Р А Т Я И В А Н О В И 

Производство на трикотажъ 
Г А Б Р О В О - Б И Ч К И Н Я 
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за българския войникъ. Българската воиск* 
ще следва традициите на Царь Симеонъ^ 

Значението на нашата войска 
Големиятъ германски воененъ, 

генералъ-полковникъ Хансъ 
фонъ Сеектъ, който беше на-
чалникъ щаба на германските-
войски следъ Световната вой
на, сега покойникъ, писа на 
времето книга: „Бждещата вой
на", която произведе истинска 
сензация. Този големъ герман
ски полководецъ прави въ сво
ята книга предвиждания, които 
вече с; сбждватъ. Въ това от
ношение книгата на покойниятъ 
германски виешъ офицеръ, ге-
нералъ-полковникъ фонъ Сеетъ, 
е знаменателна и заслужава да 
се отбележи. Още преди годи
ни следъ Световната война, 
отъ която Германия излезна 
унижена и окастрена територи
ално, покойниятъ германски 
полководецъ и преданъ синъ 
на отечеството си пише: 

— Ние ще използваме най-
рационално поуките отъ Све-
товнгга война. Въ бждеще не 
ще имаме позиционна война, а 
подвижна. Следователно, ние 
ще подготвимъ младата гер
манска войска за тези, единъ 
день предстоящи ней, задачи. 

Въ бждеще — продължава 
прозорливия германски виешъ 
воененъ, най-решително значе
ние ще иматъ въздушните вой
ски. Още първите два-три де
на те ще требва да овладЬ̂ тъ 
въздушното пространство надъ 
противниковата земя, като ата-
куватъ неприятелските моби
лизационни и продоволствени 
центрове и бази, а сжщо и ра
йоните за съсредоточаване, как
то и всички-важни съобщител
ни средства. Въздушните вой-
ски ще требва да разтроятъ 

целия тилъ на противника. 
Презъ това време сухоземните 
сили, пакъ подь закрила ..на 
въздушните си войски, ще се 
разгърнатъ и отпочнатъ настъ
пателните си операции. Иднат» 
война ще бжде на всека цена по
движна. Войникътъ не ще бж
де къртица, залостила се въ ф 
копа и позицията, а одухотво-
ренъ елементъ, който чрезъ 
своята иодвижность и бързина 
ще наложи решителните под
вижни операции. 

Наша бележка: Това, което 
стана на западния фронтъ го
вори колко верно и точно пред-
сказалъ покойниятъ немски ге
нералъ начина на сегашната 
вОйна, която докара несъмне
ните победи на германския войт 
никъ и оржжие. 

Сжщиятъ способенъ и дал-
новиденъ германски генералъ 
фонъ Сеектъ по случай 1000 
— годишнината отъ Симеояо-
вата епоха, която сеотпраздну-
ва у на(ъ тържествено, изне
се тогава сказка въ салона на 
Военния клубъ въ Берлинъ. 
Той тогава подчерталъ, че бъл
гарскиятъ войникъ е надаренъ 
съ безпримерна храбрость. и 
че само крайната нищета и 
преумората сж могли даповли-
яятъ на този коравъ селянинъ. 
Но българската войска — про
дължава генералъ фонъ Сеектъ 
— остава единъ решающъ 
факторъ пъ югоизточна Европа 
и тя ще продължава съ традй-; циите на Царь Симеона. 

България наново ще се .из 
дигне, не само защото това е 
нейно право, но и защото другъ 
не може да бжде смисълътъ 
на историята. ; • :; 

Ай-Ормонско Селско Общинско Управление 
ДОБРИЧКА ОКОЛИЯ 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 6 0 8 

с. Ай-Орманъ. 4. III. 1941 год. 
Ай-Орманско селско общинско управление, До

бричка околия, обявява на интересующитъ се, че 
на И мартъ 1941 год. отъ 9, до 12 часа пр. объ; ъ 
въ канцеларията на общинското управление ще се" 
състои по доброволно споразумяване отдаването на 
наематель млекопреработването на млтзкото на слеД* 
нитъ райони на общината: Ай-Орманъ, Токчиларе, 
Кьоселеръ и Ястакчиларъ съ центъръ с. Ай-Орманъ 
и 2. с. Бранковени и Големо Апъчкьой съ център 
с. Бр ш.човени. 

Закона за Б. О. П. задължителенъ за конку 
рентитъ. Всички разноски по спазаряването и гербг 
за емтзтка на наемателя. 
2 1 0 ~ 1 ОТЪ ОБЩИНАТА 

ТърговскЖкплски съюзъ въ България 
Търговско-бакалско сдружение „ТРИ СВЕТИТЕЛИ" Г Р . Д О Б Р И Ч Ъ 

П О К А Н А 
Поканватъ се членовете на Добричкото Бакалско Бран

шово Сдружение на Общо годишно Събрание на 23 мартъ 
^ * Б Ш 5 Й Ь - В Ъ 1 0 " ПР- П Л а Д Н 6 В Ъ -лона - Рее-

Дневенъ редъ 
презъ'W«K™S„aT У " Р а в И Т е Л Ш Я С Ъ М Т Ъ 3 3 Дейностьта «У 

?' 5 ™ ъ
 т »дзоРния съветъ за сжщото-вреие. 

н„ето 3за У?Й™„а-Л а С У , ! а Щ 6ю»«°"Роекта й/сдруже-: 
вия bJEZlSZT™за О б щ о т о с ъ б р а ™ - M f e 
кото &р?жТиГ авъД М^и,ъ° 6 Щ О Т 0 С ъ б р а »" е « * Щ П 

Ако на посочения по горе част, не се явятъ достатъчно 
число членове, единъ'часъ по" късно събрание V ^ c S 
колкото и членове да приежтетвуватъ 

Н а в с ™ ч ™ е бакали е задължително 
111 1 •^обРичъ 6 мартъ 1941 год. 

Отъ Управителния съветъ 



ВРШ 401 
С Т Р 3 

в ъ ю ж н а Д о б р у д ж а 
Щастливата за целия българ

ски народъ дата - - 21 септем-
врий 1940 год. стопли сърдца
та на всички българи. По тица-
та на всички цъвнаха весели 
усмивки. Най-гол-вма, обаче, б-в-
ше и си остава радостьта на 
добруджанцит-Ь въ южна До
бруджа, които не само, че до
биха, свободата си, но не пре
търпяха никакви загуби, отно
сно имотите си, както стана съ 
нашити братя отъ сев. Доб
руджа, които още продължа-
ватъ да се скитатъ по селата, за 
да намерятъ удобни за засел
ване села. 
'. Отъ освобождението на юж

на Добруджа до сега държава-
Tajпосредствомъ своите орга
ни, работи усилено за разреше
нието на най-различните про
блеми, отъ чието разрешение 
по-правилно и своевременно би 
се задоволили всест] анните нуж
ди на добруджанците и по-
бързо би се стигнало цо нор
мализирането живота въ южна 
Добруджа и достигане разви
тието на сгара България. Зато
ва, обаче, е нуждно да се поз-
наватъ най-важните проблеми, 
които чакатъ своето по-бързо 
разрешение. 

Една отъ най-важните про
блеми си остава т а з и за 
земята. Отъ една страна дър
жавата има първо свое задъл
жение да оземли добруджанци
те отъ с. Добруджа̂  като имъ 
даде достатъчно, дори толкова 
земя, колкото сж. имали въ с. 
Добруджа, която ще бжде про
ява на висша справедливость. 
Не по малка проява на подоб
на справедливссть ще бжде и 
о̂земляването на бежанците-до-

бруджанци, които благодаре
ние на борбата имъ (рещу ру
мънския тероръ и тормозъ сж 
оставили или продали на без
ценица имотите си и забегна-
ли презъ румънското робство 
въ България, гдето въ мизерия 
и скръбь по заробена Добруд
жа, сж изживели до Освобож
дението на ю. Добрулжа. 

Следъ оземляването на тези 
две категории добруджанци, 
требва да се пристжпи къмъ 
оземляването на безимотни и 
малоимотни добруджанци, чрезъ 
което ще се даде на сжщите 
средство за препитание. 

Друга важна проблема е та
зи за електрификацията и водо
снабдяването на ю. Добруджа, 
разрешението на която е отъ 
твърде големо значение за на
селението на ю. Добруджа. 

Прокарването на шосета меж-
•ду градовете, както и между 
селата е сжщо важна пробле
ма, чието разрешение ще улес
ни по-бързото съобщение и най-
важното ще улеснятъ твърде 
много стопанското издигане на 
ю. Добруджа, защото нвй-важ-
ното което е, ще се улеснятъ 
извозването на земеделските 
произведения. 

Следъ разрешението на сто
панските проблеми идва разре
шението на културно-просвет
ните проблеми — най-важните 
отъ които, обаче, сж построя
ването на хигиенични училищни 
сгради и обзавеждането имъ, а 
това може да стане като дър
жавата отпусне достатъчно кре
дити за това и като училищата 
се оземлятъ съ фондови земи, 
които биха гарантирали техна-

Щ издръжка, а заедно съ това 
и изплащането на сключените 
рими за строежъ. По сжщия 
Й&шъ би требвало да се под-
снатъ къмъ развитие и народ-

читалища, които сж учи
лища за възрастни и които 

заяп.;1 твърде голема ролявъ 
|©вдигане културно-просветяо-
7 ниво на нашето село. Всички 

училища и читалища требва да 
се снабдятъ съ радио-апарати, 
евтени, доставени отъ държава
та, защото селянинътъ слуша 
ценни напжтетвия, информации 
— вжтрешни л външни и бива 
въ контактъ съ мероприятията 
на правителството. 

Най-сетне и чиновничеството 
пратено въ Южна Добруджа 
требва да бжде подбрано, като 
се назначаватъ за чиновници из
ключително българи, които съ 
ентусиазъмъ биха развили сили 
и дарования за строежа на но
вия животъ въ Южна Добруд
жа. Особенно г. г. кметските 
наместници требва да се под-
биратъ изъ средите на добри
те българи, които сж доказали 
своя патриотизъмъ на дело, за
щото те сж последниятъ, но 
много важенъ нервъ,който свърз
ва народа съ държава и общи
на и отъ техното доброжела
телство и верность въ служене 
зависи въ най-голема степень 
прогреса на народа ни въ сто
панско и културно-просветно 
отношение. 

Въ това отношение не би треб
вало де се държи много на цен
за на кандидатите за кметски 
наместници, колкото натвхната 
практика и горещо желание за 
строежа на новия животъ въ 
Южна Добруджа, като часть 
итъ писмената работа се прех
върли върху н-Ькой учитель или 
върху централната община, сти
га г. г. кметските наместници 
да сж добри българин да иматъ 
присьрдце всички стопански- и 
културно-просветни инициативи, 
които биха спомогнали за-бър-
зото културно-просветно и сто
панско повдигане на Южна Доб
руджа. 

Разрешатъ ли се въ най-ско
ро време посочените по-горе 
неколко проблеми, които сж 
отъ първостепенно значение, 
можемъ да се надЬваме, че жи
вота въ Юг на Добруджа ще 
се нормализира въ скоро време 
и ще дс тони живота въвжтреш-
ностьта на страната ни. 
4. III. 941 год. 

Благо Елкинъ — учитель 
с. Токчиларъ — Добришко 

Законопроекта за до
пълнение закона 

за настаняването на безра
ботните приетъ отъ мини

стерски съветъ. 
София 6. Вчера сл. об., следъ 

заседанието на камарата, мини-
стгрекия съветъ се събра на 
заседание, което продължи да 
11 часа. Покрай другите »ъп-
проси министерския съветъ е 
приелъ законопроекта за до
пълнение и изменение на зако
на за настаняването на безра
ботните и осигуряването сре
щу безработица. Урежда се по
ложението на онези лица, кои
то сж сстанали безъ работа 
поради затварянето на заведе
нията по липса на сурови ма-
терияли. Такива работници ще 
иматъ право на обещетение. 

ГРЪЦКАТА Ф Л О Т А 
заето отъ англичанин 

Румъ 6.—В. „Пополо ди Ро
ма" пише, че гръцката флота е 
била заета до 70 на сто отъ 
англичаните. Между това гръц
кия търговски флотъ понесе 
големи загуби. 

Презъ 1938 г. гръцкия тър
говски флотъ е броялъ около 
580 параходи съ тонажъ отъ 
1.820 хил. тона. На 31 декем-
врии миналата година тя брояла 
само 447 парахода съ 1.377 хил. 
тона. Гръцката флота, която до 

о б р у д ю н с к о т о с е л о р а б о т и и т в о р и 
Въ с. Соуджякъ, което се 

намира между Гуртъ-Бунаръ и 
Гюлеръ кьой, кщи неуморна 
просвена дейнесть, умело про
веждано отъ кмета на селото и 
двамата учители — учитечь и 
учителка. Училицето брои 69 
деца. Преди неюлко дни въ 
това село е статало освещава
нето на църквата, изоставена 
отъ румънските колонисти. По 
тоя случай били разменени сле
дните телеграми 

Вамъ и населението отъ об
щината Ви благодаря искренно 
за приветствията по случай осве
щаването на новия Храмъ въ 
село Соуджакъ, който да носи 
Божията благословия и благо-
датъ въ общината Ви. 

! ЦАРЯ 
ДВОРЕЦА София 

Н. В. Царь Борисъ III 
На Ваше Величество и Авгу-

стейшия Ви домъ, следъ молит-
ствуване Всевишния да дарува 
здраве и благополучие Вамъ и 
на Вашия Домъ, възнесени при 
освещаването на църквата ни 
въ село Соуджакъ, отъ Мое 
име, това на населението южно 
и северно добруджанци въ об
щината и гостите отъ Куртбу-
нарска община.нашите чувства 
на призна геность и благопоже-
лание. 

Къзълджиклийски Кметъ 
п. п. Борисъ Ангелаковъ 

Културния животъ въ с. Преселенци 
с. Преселенци — Благодаре

ние всестранно проявената дей
ность на кмета, г. Петъръ Ст. 
Митевъ, културното дЬло здра
во закрепна не само въ наше
то село, но и въ околните се
ла Василево и Йонусчуларъ. 

На 3 т. м., по случай празд-
ника на Освобождението на 
България, учениците и ученич
ките отъ с. Преселенци изнесо
ха съ успехъ една пиеска, 
следъ която следваха деклама-
ции и хорови номера. Забавата 
беше отлично посетена и про
изведе особено впечатление на 
приежтетвуващите. 

Преди единъ день въ с. Ва
силево, младежи (тъ селото из
несоха съ задоволителенъ ус
пехъ пиесата „Левски" въ 4 
действия. Участвуващите без
упречно изпълниха своите ро
ли и бурно беха акламирани. 

Отличиха се младежите Ни
кола Халовъ и Ташо Хр. Та-
шевъ. Следъ следващите де-
кламации и хорови номера, кме-

КНИЖНИНА 
в. „Новъ ЧОВ-БКЪ", двуседмичникъ за здраве, възпитание, просвъта, миръ и общочовешка култура, год. X.I — 20 лв. ред. Д-ръ Хар. Ней-чевъ, София, „Солунъ" 1 пощ. см. 1421. „Студенска борба" брой 9 година XV. седмиченъ органъ иа Българския Нчционаленъ Студентски Съюзъ. Единственъ за сега студентски вестникъ въ България съ хубаво и здраво съдържание. Редактир стъ М. х. Шенковъ пл. Народно Събрание 10. В-къ „Напредъкъ" Бр. 2 въ 6 стр. органъ на Търговищкото народно читалище „Напредъкъ". Редактори: д-ръ и Коюмжиевъ и Петъръ Стж-повъ. Абонаменгъ 10 лева за 10 броя. Адресъ: в-къ „Напредъкъ", Търговище. Препоржчваме тоя гол-Ьмъ култу-ренъ провинциаленъ вестникъ. 

преди войната заемаше девето 
место въ света е загубила, отъ 
началото на войната до сега, 
повече отъ едната си трета, въ 
тонажа. 

тътъ г. Митевъ произнесе про-
чувствена патриотична речь. 

Сжщиятъ день "вечерьта въ 
с. Йонусчуларъ имаше литера-
турно-музикална забава. 

Въ селата Преселенци, Васи
лево, Малиново и Селимъ-куюсу 
пристигнаха учители и учител
ки, които радостно посрещна
ти отъ селяните, веднага поч
наха своята просветна работа. 

ПримЪръ досто-
енъ за подражание 

По починъ на нашия околий
ски управитель г-нъ Минчо Цо
невъ, вчера въ с. Касъмъ бе 
свикано публично събрание. Въ 
него следъ прочувствената речь 
на господинъ Управителя, взе 
се решение, това събрание да 
се счита като пърпо учредител-
нъ събрание за образуване клонъ 
отъ съюза за закрила на деца
та въ България съ седалище въ 
с. Касъмъ. Събранието съ пъл
ни акламацни прие: 

1. 31 редовни членове, запи
саните веднага 92 души, които 
да се считатъ като основатели 
на дружеството. 

2. Приема съ благодарность 
предложените дарения на при
ежтетвуващите членове отъ 
следните лица въ следните раз
мери, които се внасятъ веднага 
за въ полза на дружествения 
кло гь, на разположение на но
воизбраната управа, да ги из
разходва както намери за добре 
за въ полза на децата, подър
жани въ местното детско учи
лище. 

Георги Атанасовъ — 2000 лв. 
Минчо Петровъ 2000 „ 
Христо Минчевъ 2000 „ 
Желю Шалваровъ 2000 „ 
Петъръ Тончевъ 2000 „ 
Никола Ст. Маноловъ2000 „ 
Петърь Д. Георгиевъ 1000 „ 
Димитъръ Колевъ 1000 „ 
Добри Д. Неновъ 1000 „ 

Обща сума 15000 лв. 
3. Избира се съ акламация 

настоятелство въ следния със-
тавъ: 

Председатель: Минчо Цоневъ 
— околийски управитель 

Подпредседатель: Подполк. 
Ковачевъ — Началникъ 16 гра-
ничеиъ участъкъ 

Секретарь-касиеръ: Димитъръ 
Димитровъ — Директоръ на 
прогимназията 

Членове: Минчо Петровъ --
тьрговецъ; Христо Минчевъ — 
индустриалецъ; Желю Шалва
ровъ — земеделецъ; Георги Аг. 
Тончевъ — търговецъ. 

Подгластници: Никола Ст. Ма-
ноловъ; Добри Д. Ненновъ; Ди-
митръ К. Каракашевъ. 

КОНТРОЛНА КОМИСИЯ 
Председатель; Михаилъ Кере-

медчиевъ — окол. данъченъ на
чалникъ; секретаръ — Петъръ 
Тоневъ; Тодоръ Шоповъ. 

Подгласници: Христо Соти-
ровъ Георги Котаровъ, 

Децата отъ детското учили
ще изпеха Шуми Марица, Химна 
на Н. U. Царя и Добруджански 
край, изпратени съ възторжени 
акламации и ура. Следъ завърш
ването на песните, раздадоха 
се подаръци на децата и всич
ки си разогидаха весели и до
волни, че сж положили основи
те на едно ново дело въ соци
алния животъ на касъмци, кое
то заслужава достойно подра-
жание отъ всички българи. 

ЗАСЛУЖИЛИ НА ДОБРУДЖА 

С Т И Л И Д Н Ъ Ч И Л И Н Г И Р О В Ъ 
Презъ време на робството за 

насъ беше редко събитие да 
отидемъ въ свободна България. 
И следъ често унизителните 
перипетии при снабдяването ни 
съ паспортъ и виза за преми
наване на границата, успевах-
ме да стжпимъ на земята, чий
то цена може да сети въ ду
шата си само този, кой
то е робувалъ, ние се чувству-
ваме преродени и всеко внима
ние се запечатваше незаличимо 
въ душите ни. 

Още въ първите години на 
обществената ми дейность азъ 
срещнахъ името на известния 
български писатель г. Стилиянъ 
Чилингировъ, свързано съ цени 
трудове за родниятъ си край 
и съ всички добруджански про
яви. Желанието ми да го опо
зная беше се превърнало въ 
мечта. 

И тя се сбждна. Приятеля 
ми Пейчо Господиновъ, тогава 
виденъ добруджански деятель, 
понастоящемъ занимаващъ ви
денъ дипломатически постъ, 
една вечерь ме попита дали 
бихъ се съгласилъ да ме води 
у писателя Чилингировъ. Азъ 
бехъ щастливъ. 

Въ дом а на г-нъ Чилингировъ 
заварихме събрано големо и от
брано общество отъ хора на пе 
рото и видни български общест 

веници. Самия домакинъ—слабъ-
съ среденъ ръстъ човекъ, при
ветливи очи и непринудена ус
мивка — ни посрещна на врата 
та и целъ засия при запознава-
ването ни. Какъ нема да заобик-
нешъ такъвъ човекъ!.. Но той 
не се прояви само съ пленител
ната си усмивка, съ деликатно
то си внимание; въведе ни въ 
кабинета си, чийто стени красе
ше богата библиотека и започна 
съ очевидна готовность да ни 
разгръща всички по-важни стра
ници на Добруджа. Колко цен
ни работи беше успелъ да от
крие и съхрани този слабичъкъ 
човекъ] 

На другия день азъобходихъ 
софийските книжарници и си 
закупихъ всичко написано отъ 
Стилиянъ Чилингировъ. Какъ го 
пренесохъ презъ границата ще 
ви разкажа до пжги. Но въ 
дните на най-тежките изпитания 
и най-горчиви моменти, азърав-
гръщахъ неговите писания ивъ 
техъ намирахъ и стимулъ за по-
преданна дейность и мждра поу
ка, и ценни указания, подкрепе
ни съ лично проучени и открити 
факти. 

Ето защо, днесъ Стилиянъ 
Чилингировъ е най-скжпия писа
тель заедно съ t-ювкова на всич
ки добруджански сърдца. 

г̂̂ цщпппллшмтшпплппшш̂  

на пазарния площадъ 
НОВОПОСТРОЕНЪ И МОДЕРНО ОБЗАВЕДЕНЪ 

Въ всЪка стая топла и студена вода 
Централно отопление 
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ДОБРУДЖАНСКИ 

т д с ь 
Информационенъ ежедневникъ за общественъ животъ, сто

панство, културенъ подемъ и широка разгласа 

З Л А Т Н И С Ъ Р Д Ц А . . . 
Когато нашите братя отъ 

старите предали на Царството 
отиватъ да изпълнятъ най-го
лемия си дългъ къмъ Отечес
твото, добруджанци доброволно 
се нагърбватъ съ изпълнението 
на редица похвални почини, ед
накво ползващи и държава, и 
народъ. 

Кмета на Спасовската селска 
община г. Борисъ Ганчевъ от
правя покана до своитъ- съжи
тели да поправятъ шосето, кое-
свързва селото имъ съ гара 
Харманъ. Съ въодушевление 
предложението е било възприе
то Ji всички работоспособни 
мжже още на другия день из-
лизатъ на шосето съ необходи
мите сечива, кола и небивала 
готовность за работа. Днесъ 
щастливия кметъ съ треперящъ 
отъ вълнение гласъ ни съобщи 
по телефона, че „пъ настоящия 
моментъ стотици селяни съ пес

ни работятъ на шосето, а дру
ги съ собствените си коли пре-
насятъ отъ значителни растоя-
ния камъне и необходимия пя-
съкъ за настилане на пжтя." 

Само неколко километра отъ 
Спасово безимененъ селянинъ 
отстжпва здание за читалището, 
като е сметналъ за крайно 
обидно предложението да му се 
заплати нещо. 

Вчера ни посети въ редакция
та единъ отъ героите на с. Ко-
накъ и простодушно ни изпо-
веда колко много съжелява, че 
немалъ възможность да обек-
тивизира своята преданность 
къмъ майка България. „Ехъ, нк-
ма нещо да стане, та да се ви
ди какво може да направи до-
бруджанеца!..." 

Докато има такива синове на
шата равна Добруджа, наисти
на, скоро ще стане златна! 

в е е л т и 
— Бъ нашия хубавъ край 

се създаватъ редица нови 
културно-просвЪтни, стопан
ски и обществени начинания, 
които идатъ да удовлетво-
рятъ големата нужда отъ 
подобни почини и да отго-
ворятъ на естествения на-
гонъ на добруджанеца къмъ 
бързъ духовенъ и матириа-
ленъ възходъ. 

За да крепнатъ, Обаче, тЪзи 
прекрасни инициативи и да 
могатъ да бждатъ въ уни-
сонъ съ ИСТИНСКИТЕ стремежи 
на добруджанската душа 
потребно е it да бждать 
ржководени и вдъхновявани 
отъ най-чистъ патриотизъм! > 
и искрена любовь къмъ вси
чко родно, всичко българско. 

Ние вЪрваме въ кристал
ното родолюбие на нашите 
доблестни братя и сме дъл
боко убедени, че щомъ ка
то съзратъ прояви, отклони
ли се отъ тия имъ съкровени 
идеали, тЬ ще съумЪятъ да 
се справятъ съ всеко зло 
отъ кждето и да иде то и 
който и да е този, който се 
домогва да го прокара! 

; — НА 8 т. м. сжбота по 
стария български обичай да 
ставатъ конни надбегвания на 
Тодоровдень войните отъ 8-й 
коненъ полкъ ще произведатъ 
надбегване на плаца, западно 
отъ казармения районъ на 
полка. Поканватъ ci граждан
ството и всички бивши бойци, 
отбили си военната повиность 
въ 8-й к. полкъ, за да се опоз-
иаятъ съ сегашните си бойни 
Другари. 

ВЪ ГРАДА ни пребивава 
г-жа Вп>ра ТодороваЙончева 
агрононка, която ще на
прави социологически из
следвания въ областьта на 
нашето земеделие. 

-РАЗДАВАНЕТО на без
стопанствената и държавна зе
мя въ Добруджа и по специал
но въ Добричка околия на 
преселниците, безимотните и 
малоимотните местни жители 
се извършва твърде бързо. Въ 
Добричка . околия, въ некои 

общини земята е крайно недос
татъчна, за да задоволи нуж
дите, както на преселниците, 
така сжщо и на местните беззем-
тени и малоимотни земеделски 
стопани. Това се дължи на 
прекомерното натрупване на 
преселници въ некои общини, 
поради близостьта на железо-
пжтни л̂инии, шосета или 
града, което затруднява твър
де много правилното .разпреде
ление на земята. Поради това 
се налага да бждатъ взети 
бързи мерки за разселването 
на некои преселнци отъ тия 
общини, като се изпратятъ въ 
други околии, или други общи
ни, кждето има повече безсто
панствена земя, и кждето биха 
се задоволили напълно нужди
те на преселниците. По тоя 
начинъ би се дало възможность 
да се освободи една известна 
часть отъ площь об{ аботваема 
земя и за местните безимотни 
и малоимотни земеделски сто
пани. 

— НАЗНАЧЕНЪ е за град
ски ветеринаренъ лекарь въ 
Добричъ местния житель и 
много добъръ нашъ приятель 
г. д-ръ Чакаловъ. Поздршля-
вайки г. Чакалова съ новия 
постъ, ние сме дълбоко убе
дени, че къмъ нашата оадость 
ще се присъедини целокупното 
добричко гражданство. 

—Вчера прстигна въ града ни 
Областния ветеринаренъ лекарь 
г. д-ръ Продановъ, който посе
ти некои села отъ околията и 
с. Касъмъ. 
—Настоятелството на спортния 
клубъ „Левски" за напредъ ще 
има събрание всеки понедел-
никъ въ 7 и половина часа. Же
лателно е идния ьояедвлникъ. 
на първо събрание да присжт-
ствувагъ всички избрани членове 
въ годишното събрание. 

— Настоятелството на чита
лището „Зора" отъ с. Велифакж 
горещо благодари на Семинари
ята отъ гр. Пловдивъ за изпра
тения колетъ съ хАбави прочи
тай книги. 

К о щ н е н ъ с ъ в е т ъ в ъ Ю г о с л а в и я 
Бълградъ. &(Т. П.) Днесъ 

въ двореца Дешне се състоя 
короненъ съветъ подъ предсе
дателството на князъ Павелъ. 
Съвети продълки отъ 9*30 ч. 
с. до 2 часа сл. пладне. На 
това важно зшонне присмт-

Г Е Р М А Н И Я 
нямала претенции за Дар-

данштЪ 
Бернъ 6.—Бернскиятъ допис-

никъ на в. Ди Тагеблатъ" 
пише отъ Анкара: 

Вчера министерския съветъ 
се събра на заседание, за да 
разгледа посланието до турско
то правит елствс, изпратено отъ 
Хитлеръ. 

Дописникътъ отбелязва, че 
Анкара е била станала огнище 
на международната дипломация: 
Както се узнава тукъ, отъ гер
манска страна било заявено| че 
Германия немала никакви пре
тенции спремо Дарданелите и, 
че този въпрост, може би за
сега интересите на друга ве
лика сила, отъ колкото, каквито 
и да било аспирации на Герма
ния да завладява Проливите. 

Кабулъ, 6. На една кон
ференция и н ди йскиттз сту
денти сж взели решение, 
съ което искатъ да се из-
оставятъ сгаригв методи 
за несъпротивлението, 
препоръчано отъ Ганди, 
а да се създаде едно ма
сово движение срещу 
английското владичество. 

Конференцията е осж-
дила политиката на Ве-
лико-Британия, която е 
взела и взема репресивни 
мтзрки срещу индускигв 
студентски организации и 
цтзлия индийски надодъ.' 

— ПЛОВДИВСКИТЪ фирми' 
Братя Ханджиевл и Симеонъ 
Ив. Семерджиевъ, съобщаватъ 
че никога не сж давали право 
(пълномощно) на търговския 
пжтникъ Георги Иванъ Димовъ 
отъ гр. Провадия, да съби
ра за техна сметка каквито' и 
да е суми и аодъ какъвто и 
да е предлогъ. 

Изнудените търговци да се 
обърнатъ за съдействие къмъ 
почитаемите сждилища за под
веждането му подъ отговор-
ность. 

Съ почитание Бр. Ханджиеви 
и Симеонъ Ив. Семерджиевъ 
207-2-2 Пловдивъ 

ЗАПАСНОТО подофицер
ско дружество отъ гр. Доб
ричъ поканва членовете си 
да се явятъ въ дружество
то най-късно до 15 този 
мЪсецъ и се отчетатъ за 
първото тримесечие н а 
1941 година. 

ДОБРИЧКОТО окол. агро
номство съобщава на земедел
ските стопани, че сж пристиг
нали семена .за пролетните по
севи, които се намиратъ на 
складъ въ агентите на Дирек
цията на хранИзноса, Добричъ. 
Семената ще с е раздаватъ 
чрезъ общинските кметове. За 
това добре би било г. г. кмето
вете въ най-скоро време даор-
ганизиратъ npeiс.ването на се
мената по дадените имъ отъ 
агрономството наряди. Следъ 
катд така превозените семена 
бждатъ складирани въ централ
ната община ще започне раз
даването имъ на нуждающите 
се земеделски стопани. За сега 
ще бждатъ раздавани овесъ, 
слънчогледъ, фий и ечемикъ. 

ствуваха другитЪ двама регенти 
Перовичъ и Стпнновнчъ, мини
стъръ председательтъ Дрпгиша 
Цвотновичъ, министра на външ
нитъ работи Цинцаръ Марко
вичъ, д-ръ Мачекъ, като водачъ 
на Хърватско, д-ръ Куловецъ, 
министъръ безъ портофейлъ, ка
то представитель ка словенците, 
министърътъ на войната гене

ралъ Пешичъ и началника 
генералния Щабъ, генералъ Си-
мовичъ. 

Официалните болгадски cpi-
ди потвърждавате само Факта 
на състоялия короненъ съветъ 
който ималъ за цЪль да осве
доми регентите за положението 
въ смисъль, че нЪмало никакво 
основание за безпокойствие. 

Дбпичко Градско Общинско Управление 
О б я в л е н и е 

№ 2 6 4 
Добричкото градско общинско управление обя

вява на интересующиттз се, че въ помещението му, 
стая № 5 (21) до 18 111. 1941 год. ще се произвзде 
доброволно спазаряване за наемане на месарскитъ 
дюкяни № № 2, 3, 4, 7, 8, 9 отъ халиттз на пл. 
„30 юний и магазинъ № № 2. 4, 7, 12 отъ халиттз 
на пл. „Конкордия", за срокъ до 31 декемврий 
1941 год. 

Залогъ за правоучастие се иска 10 на сто. 
Тържниттз книжа могатъ да се видятъ ВСБКИ 

присжственъ день въ общината. 
Гр. Добричъ, 5 111. 1941 год. 

ОТЪ ОБЩИНАТА 
208 - 1 

Приселенско Селско Общинско Управление 
О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 6 9 9 
с. Приселенци, 4 мартъ 1941 год. . 

Приселенското селско общинско управление, 
Касъмска околия, известява за знание на интересу-
ющитъ се и овцевъдциттз отъ общината, че на 15 
мартъ 1941 год. въ 10 часа въ цома на общинско
то управление с. Преселенци, ще се произведе търгъ 
за отдаване преработването на млтзкото презъ сезо
на на текущата година, въ райониттз на общината 
Преселенци съ селата: Малиново, Горица, Калина 
и Великово съ цойн-и овце — 5z70 

Въ района — Василево съ селата: Йонузчилч-
ри, Селимъ-куюсу, Сртздина, съ дойни овчи 5530. 

Уведомяваме всички стопани на овци да при-
сжтствуватъ на rope-поменатата дата въ общинско
то управление, чийто присжтствие е необходимо за 
спазаряване млтзкото, което се опредтзля по 30 лит
ри на всвка дойна овца презъ цълия сезонъ. 

Съобщаваме на интересующиттз се конкуренти 
за млекопреработването, че цената на млтзкото ще 
се определи по дадениттз норми за сжщото. 

Кметъ: П. Ст. Митевъ 
212—1 — 1 Секретарь-бирникъ Н. П. Недевъ 

Чоирлж-Гьолско Селско Общинско У-нне 
О б я в л е н и е № 6 4 4 

с Чаирлж-гьолъ, 6 мартъ' 1941 год. 
Понеже обявения за днесъ търгъ за отдаване 

на преработване на млтзкото отъ селата на общи
ната не се състоя по неявяване на конкуренти, то 
обявява се, че на 17 мартъ т. г. отъ 9 до 12 часа пр, 
объдъ ще се произведе втори търгъ, съгласно обяв
ление^ 469 брой 394 на вестникъ „Добруджански, 
гласъ \ 

1 9 1 ~ 1 ~ 1 ОТЪ ОБЩИНАТА 
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" Рпшеевъ д . д . Габрово 
П Р Е Д А Ч Н И Ц А и Т Ъ К А Ч Н И Ц А 
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